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Prvi sabor Hrvatskoga geodetskog društva održan je 8. travnja 1994. u velikoj
dvorani INE, Avenija Vukovar 78. Bilo je nazočno 58 članova starog saziva Skup
štine koji su glasovali za točke 2., 3., i 4. dnevnog reda, 128 članova Sabora HGD-a
i ostala 134 člana, ukupno 320 sudionika. Sabor je započeo radom u 10,15 sati.

Nakon izbora radnog predsjedništva (Jasminka špoljar-Obrež, Edo Križaj,
Krešimir Colić), zapisničara (Matija Franić, Zvonimir Magaš) i ovjerovitelja
zapisnika (Vilim Hamp, Branko Kanceljak) jednoglasno je usvojen sljedeći

8 = Vn = ' f V8 
1. Pozdravna riječ predsjednika HGD-a
2. Izvješće o osnivanju županijskih geodetskih udruga,
3. Donošenje odluke o prihvaćanju godišnjeg obračuna za 1993. godinu
4. Donošenje odluke o izmjenama i dopunama Statuta HGD-a
5. Donošenje odluke o članarini za 1994. godinu
6. Donošenje odluke o proračunu za, 1994. godinu
7. Dogovor o održavanju:
- 9. susreta geodeta Hrvatske
- »Geodetskog dana« u udrugama

8. Imenovanja:
- dopredsjednika
- članova Nadzornog odbora
- članova Casnog suda

9. Zaključenje rada 1. sjednice Sabora " ! 8 RvS 

1) Pozdravna riječ predsjednika " ! 8Rv s nazočnih gostiju

Akademik Krešimir Colić, predsjednik HGD-a, otvorio je skup i predao riječ
gostima.

Branko Bergman je u ime Hrvatskog društva građevinskih inžinjera, istaknuo
povezanost struke i potrebu suradnje u obrani domovine.

Branimir Gojčeta, direktor Uprave za geodetske i katastarske poslove, u ime
Ministarstva graditeljstva i zaštite okoliša ukazao je na potrebu ozbiljnog pristupa
geodetskoj struci kao preduvjetu za uspješnu obnovu. Spomenuo je novo ustroj
stvo državne geodetske uprave i potrebu noveliranja postojećih propisa, reformu
katastra i zemljišne knjige u funkciji razvoja modernizacije.

Dr. Tomislav Bašić, u ime Geodetskog faokulteta Sveučilišta u Zagrebu,
govorio je o reformi na-stave vodeći računa o aktualnim trendovima u svijetu
i potrebama države. Apelirao je na unapređenje srednjeg školstva, kako bi na
fakultet dolazili kvalitetniji kadrovi. Istaknuo je suradnju Geodetskog fakulteta
i Uprave za, katastarske i geodetske poslove.

Vjekoslav Hlad je pozdravio skup i predložio da se II. sjednica Sabora HGD-a
održi na slobodnim Plitvicama.

Predsjedavajući je upoznao skup sa sadržajem pozdravnog faksa župana
Međimurske županije, Marijana Ramunšćaka.

Akademik Kreširnir čolic je pozdravio skup i istaknuo da je HGD ustrojeno
25. svibnja 1993., no da »vuče korijene još od 1878. godine, kada je utemeljeno
društvo inženjera i tehničara Hrvatske. Danas je HGD član Međunarodne organi-
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zacije geometara FIG koja, je u ožujku o. g. održala 20. kongres u Australiji.
članstvo u FIG-i donosi i obveze - valja izabrati stručne odbore (privremene
ili stalne). Osnovane su sekcije za kartografiju, fotogrametriju i daljinska istra
živanja.

Istaknuo je kako će HGD biti toliko uspješno koliko lbude plodonosan rad
odbora i sekcija.

Apelirao je na proširenje društveno-informativnog dijela Geodetskog lista.
Predložio je povećanje članarine, osnivanje geodetskih klubova, dan geodeta

i geodetske susrete na razini Republike.
Uvodna izlaganje predsjednika HGD priloženo je kao sustavni dio ovog

zapisnika.

2) Izvješće o osnivanju geodetskih udruga
Jasminka špoljar-Obrež, dopredsjednica HGD, iznijela je kratku kronologiju

nastanka HGD-a od prve udruge u Međimurju, osnovane potkraj 1992. godine, do
današnjih 16 udruga i to u Virovitička-podravskoj županiji, Sisačko-moslavačkoj,
Krapinsko-zagorskoj, Osječka-baranjskoj, Primorsko-goranskoj i Ličko-senjskoj,
Istarskoj, Koprivničko-križevačkoj, gradu Zagrebu u Zagrebačkoj županiji, Varaž
dinskoj, Brodsko-posavskoj, Bjelovarsko-bilogorskoj, Splitsko-dalmatinskoj, šiben
skoj, Zadarskokninskoj i Dubrovačko-neretvanskoj, Vukovarsko-srijemskoj Požeško
-slavonskoj i 1994. godine u Karlovačkoj županiji.

Zahvalila je svima koji su svojim osobnim djelovanjem i novčanom potporom
pomogli osničke skupštine županijskih udruga i time unaprijedili sveukupan rad
HGD-a.

3) Donošenje odluke o prihvaćanju godišnjeg obračuna za 1993. godinu

Zdravka Balen je u ime Nadzornog odbora HGD-a podnio izvješće o radu
u 1993. godini. Odbor je u tekućoj godini održao 5 sjednica. Napomenuo je da
je kroz blagajnu HGD-a »prošlo« 150 milijuna HRD, od čega se najveći dio (120
milijuna) odnosi na prihode i rashode Geodetskog lista. Nakon obavljenog uvida
u poslovne knjige, Nadzorni odbor ističe da je financijska dokumentacija HGD-a
uredno i ažurno vođena.

članovi Skupštine HGD-a jednoglasno su donijeli odluku o prihvaćanju godiš-
njeg obračuna za 1993. godinu.

4) Donošenje odluke o izmjenama i dopunama Statuta HGD-a

Cedomil Degoricija, predsjednik Nadzornog odbora HGD-a, uvodno je obra
zložio intencije izmijenjenog i dopunjenog Statuta HGD-a. 2:eli se ostvariti novi
oblik udruživanja udruga na način da one rukovode radom Društva. To je uči
njeno tako da su u Predsjedništvo delegirani predsjednici udruga. Obrazložio je
ustroj i organe Društva.

Predložio je da se iz praktičnih razloga obave izmjene u prijedlogu Statuta,
i to u čl. 15. st. 5, kojim se uređuje izbor stručnih tijela i odbora. Umjesto da
izbor prihvaća Sabor, predlaže da se za to zaduži Predsjedništvo HGD-a.

Clanovi, Skupštine su jednoglasno prihvatili predložene izmjene Statuta HGD-a.
Nadalje je predložio potrebu za donošenjem Poslovnika o radu Sabora HGD-a

i Pravilnika o radu Suda časti koji su predviđeni Statutom HGD-a.
Nakon uvodnog obrazloženja spomenutih akata i odavanja priznanja prof.

dr. Mirku Tomiču na velikom angažmanu pri izradbi ovih akata, prišlo se gla
sovanju.

Clanovi Sabora jednoglasno su prihvatili predložene akte.

5) Donošenje odluke o članarini za 1994. godinu

_Nedjelj~o Frančula uv~dno je upoznao nazočne s načinom raspodjele čla
nanne za fin~cJ.r~Je opcih potreba HGp-a 1 potreba županijskih geodetskih
udruga. Predložio Je da se za druge predvidi 470/o, za HGD 3'2G/o a za Geodetski
list 210/o. '
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Napomenuo je da se Geodetski list u zadnjim godinama financira isključivo
od dotiranih sredstava Ministarstva znanosti i od prodaje ustanovama.

Predlaže da članarina Društva iznosi 1% od neto plaće članova, a da studenti
i umirovljenici plaćaju 1 DEM u dinarskoj protuvrijednosti na mjesec.

Prišlo se glasovanju. Rezultat: 2 »protiv« .. 4 »suzdržana«. 122 »za« prihvaćanje
prijedloga iznosa članarine za 1994. godinu.

6) Donošenje odluke o proračunu za 1994. godinu
O stanju sredstava HGD informaciju je dao Marijan Božićnik. Nakon što je,

kao tajnik HGD-a, zahvalio svima koji su pomogli organizaciju ovog skupa, upo
zorio je na potrebu za racionalnim raspolaganjem prihodima koji su mali i ne
dostatni za podmirenje svih potreba HGD.

Obrazložio je prihodovnu i rashodovnu stranu proračuna HGD-a za 1994.
godinu.

Prihodi se alimentiraju iz 3 osnovna izvora: od članarine (320/o za HGD, 210/o
za Geodetski list), od prodaje Geodetskog lista te od dotacije Ministarstva zna
nosti. Za 1994. godinu ukupni prihod predviđa se u iznosu 156.395108 za Geodetski
list 710/o ili 110.668.329 HRD.

Proračun za 1994. godinu jednoglasno je prihvaćen. Proračun je sastavni dio
ovog zapisnika.

7) Dogovor o održavanju:

a) - 9. susreta geodeta Hrvatske i
b) - »Geodetskog đana« u udrugama.

Mr. Franjo Amroš je spomenuo da je I. susret geodeta održan na Plitvicama
prije 20 godina i da već 4 godine nije bilo susreta, jer je rat prekinuo druženje.
Treba poticati druženje u županijskim udrugama i razmisliti o susretima s drugim
srodnim udrugama. •

Predlaže jedan dan u tjednu kao »Geodetski dan.«

Zaključak:

- Neka Predsjedništvo HGD odredi gdje će se i kada održati susret geodeta
Hrvatske.

- Neka udruge predlože koji bi dan u tjednu lbio »Geodetski dane.

8) Imenovanja

a) dopredsjednika,
b) članova Nadzornog odbora,
c) članova Suda časti.

- a) Za nove dopredsjednike HGD-a predloženi su:
1. Cedomil Degoricija,
2. Petar Nikolić,
3. Edo Križžaj i
4. Stjepan Galić.

Prijedlog novih dopredsjednika jednoglasno je prihvaćen.
- b) Za nove članove Nadzornog odbora predloženi su:

1. Aldo šošič,
2. Edo Putar i
3. Ljubo Sušanj.

Prijedlog novih članova jednoglasno je prihvaćen.
- c) Za članove Suda časti predloženi su:

Za predsjednika dr. Mirko Tomić, a
za dopredsjednika Zvonimir Magaš.

Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.
Suci za vijeće I. stupnja:
Kazimir Masnec,
Nenad Javoran i
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Franjo Pavleković.
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.
Suci za vijeće II. stupnja:
Boris šikić,
Mirko Alilović i
žarko Komadina,
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.
Za odvjetnike HGD pred Sudom časti predloženi su:
Za odvjetnika HGD: Marijana Arnautović, a
za zamjenika odvjetnika HGD: Boris Funč.
Prijedlog je jednoglasno prihvaćen.

9) Zaključivanje rada Prvog sabora HGD-a

U ime Organizacijskog odbora Edo Križaj se zahvalio na strpljivosti kon
struktivnosti nazočnih i zaželio skori susret u jednoj od udruga.

Dovršeno u 12,40 sati.

PRVA SJEDNICA PROšIRENOG PREDSJEDNišTVA HRVATSKOGA
GEODETSKOG DRUšTVA ODR.2ANA 29. TRAVNJI'. 1994. U ZAGREBU

Prva sjednica proširenog Predsjedništva HGD održana je 29. travnja 1994. u
prostorijama Hrvatskog inženjerskog saveza u Zagrebu, Berislavićeva ul. 6, s
početkom u 10,00 sati. Sjednici je prisustvovalo 28 članova HGD.

Predsjednik je otvorio sjednicu, pozdravivši nazočne, istaknuvši osobito zna
čenje prve sjednice Predsjedništva HGD sazvane prema odredbama novog Statuta,
donijetog na 1. sjednici Sabora HGD održanog 8. travnja ove godine.
Usvojen je sljedeći dnevni red:
1. Oblik rada i zadaci Predsjedništva Hrvatskoga geodetskog društva
2. Donošenje odluke o obilježavanju obljetnice začetka našeg društva u Cakovcu
3. Izvršenje zaključaka sa sjednice 1. sabora Hrvatskoga geodetskog društva,
4. Donošenje odluke o tajništvu.
S. Imenovanje pročelnika sekcija i stalnih stručnih odbora
6. a) Proslava 900. obljetnice grada Zagreba

b) Proslava 900. obljetnice Ivanić-Kloštra, koja će se održati 15., 16. i 17. lipnja
1994. u Kloštar-Ivaniću

7. Domjenak s članovima bivšeg Upravnog odbora Hrvatskoga geodetskog društva
1. Predsjednik Krešimir čolič obrazložio je svoja nastojanja da se rad Predsjed
ništva između dviju sjednica Sabora HGD odrazi na području edukacije članstva,
unapređenju školstva, osnivanju inženjerske komore, poticanju međunarodnih
kontakata HGD i to u prvom redu preko stručnih sekcija i stalnih stručnih od
bora, usmjeravanju rada Predsjedništva na, poticanju suradnje svakoga pojedinog
člana HGD, a posebno i osobno svakog predsjednika županijskih geodetskih udru
ga, produljivanju rada Nadzornoog odbora i Suda časti na najvišoj razini a sve u
interesu unapređenja geodetskog staleža kao cjeline.

Eduard Križaj, dopredsjednik, obrazložio je suradnju geodetskih predstavnika
u radu grupe za izradbu i donošenje odgovarajućih nacrta Zakona o geodetima
i o Komori hrvatskih geodeta. U radnoj grupi sudjeluju predstavnici HGD: Zdravko
Kapović, Damir Pahić, Branko Kanceljak i Eduard Križaj.

Grupa je za ovu sjednicu pripremila dostatan broj kopija navedenog Nacrta
prijedloga zakona o geodetima i o Komori hrvatskih geodeta. Zaključak nakon
rasprave: Svaka županijska udruga geodeta dobit će po jedan primjerak Nacrta.
Nacrt treba biti raspravljen u županijskim geodetskim udrugama, a mišljenja i
prijedlozi dostavit će se u roku od sedam dana telefaksom na adresu Uprave za
geodetske poslove i katastar Republike Hrvatske. O zaprimljenim prijedlozima
izjasnit će se uže Predsjedništvo i svoje mišljenje dostaviti radnoj grupi zadu
ženoj za pripremu Nacrta zakona.

Damir Pahić, kao predstavnik Uprave za geodetske poslove i katastar Repub
like Hrvatske, izvijestio je prisutne o:
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a) prijedlogu za donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o ustroj
stvu i djelokrugu ministarstva i drugih državnih upravnih organizacija i

b) Nacrtu prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o geodetskoj iz
mjeri i katastru zemljišta.
Nakon rasprave zaključena je da se navedeni Prijedlog i Nacrt rasprave u

županijskim geodetskim udrugama, da se telefaksom primjedbe dostave odmah,
a da potom, najkasnije u roku od mjesec dana, uže Predsjedništvo izradi i dostavi
konačno mišljenje Upravi za geodetske poslove i katastar Republike Hrvatske.

Pod ovom točkom Dnevnog reda svim nazočnima na sjednici uručeni su
Prijedlozi i Nacrti zakona kao i lektorirani tekstovi Statuta HGD, Pravilnika o
radu Suda časti HGD te Poslovnika o radu Sabora HGD.
2. Dopredsjednica Jasminka Obrež-špoljar dbrazložila je želju i potrebu da se u
Cakovcu obilježi godišnjica sastanka (13. svibnja) Inicijativnog odbora, na kojoj
bi se evociralo sjećanje na odluku o osnivanju Hrvatskoga geodetskog društva.
Nadnevak sastanka u Cakovcu dogovorit će i odrediti dopredsjednica i pravo
dobno obavijestiti nekadašnje članove Inicijativnog odbora. Prijedlog je jedno
glasno prihvaćen.
3. Dopredsjednik Cedomil Degoricija izvijestio je da su izrađeni lektorirani tek
stovi dokumenata:
- Statut HGD,
- Pravilnik o radu Suda časti HGD i
- Poslovnik o radu Sabora HGD.
Oni su podijeljeni svim prisutnim predsjednicima županijiskih geodetskih udruga.

Zupanijske geodetske udruge obvezne su uskladiti tekstove svojih statuta sa
Statutom HGD. Pečat županijske geodetske udruge mora nositi obilježje HGD i
ime županijske geodetske udruge.

Predsjednik Krešimir Colić otvorio je raspravu o načinu ubiranja i dostav
ljanja članarine o kojoj je odlučena na 1. sjednici Sabora HGD. Nakon što su ras
pravljene sve okolnosti vezane uz članarinu, donesene su sljedeće odluke:
- Predsjednik HGD donijet će pismenu odluku o ubiranju članarine, koja će

biti dostavljena svim županijskim geodetskim udrugama.
- odgovarajući dio članarin e za HGD i za Geodetski list dostavljat će se tro

mjesečno,
- Određena visina članarine ubirat će se od 1. 1. 1994. i važit će za cijelu 1994.

godinu.
4. Dopredsjednik Eduard Križaj obrazložio je odredbe Statuta koje se odnose
na osnivanje i organiziranje Tajništva kao službe za obavljanje stručnih, admini
strativno-tehničkih i novčano-računovodstvenih poslova u HGD. Prisutnim člano
vima Predsjedništva HGD predloženo je da taj prdblem riješi uže Predsjedništvo
i kada ono pronađe odgovarajuće rješenje za zapošljavanje osobe u HGD, koja
će obavljati sve poslove za njegove potrebe i za potrebe županijskih geodetskih
udruga, da prijedlog podnese Predsjedništvu na usvajanje. Prijedlog dopredsjednika
Križaja prihvaćen je nakon provedene rasprave jednoglasno.
S. Predsjednik Krešimir Colić obrazložio je potrebu da se, nakon što je HGD
primljen za stalnog člana u međunarodnu matičnu organizaciju FIG, intenzivira
rad stručnih sekcija i stalnih stručnih odbora. Ukazuje se i potreba za određenim
preimenovanjima pročelnika stručnih sekcija stalnih stručnih odbora. Nakon ras
prave prihvaćena su sljedeća imenovanja pročelnika stručnih sekcija i stalnih
stručnih odbora:
1. Stručna sekcija za kartografiju: pročelnik prof. dr. Paško Lovrić iz Zagreba,
2. Stručna sekcija za fotogrametriju i daljinska istraživanja: prof. dr. Teodor

Fiedler iz Zagreba.
Stalni stručni odbor za:
1. stalešku problematiku, organizaciju i zakonodavstvo: pročelnik, Franjo Ambroš

dipl. inž. iz Osijeka,
2. profesionalnu izobrazbu i stručnu literaturu:

pročelnik, prof. dr. Ladislav Feil iz Zagreba
3. zemljišni i geografski informacijski sustav:

pročelnik Danko Đuretek dipl. inž. iz Zagreba
4. hidrografska mjerenja:

pročelnik Radovan Solarić, dipl. inž. iz Splita
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5. geodetske instrumente i mjerne metode:
pročelnik prof. dr. Nikola Solarić iz Zagreba

6. inženjerska mjerenja:
pročelnik, doc. dr. Zdravko Kapović iz Zagreba

7. katastar nekretnina i komasacije:
pročelnik, Branka Sei~l dipl. inž. iz Zagreba
(za sada uvjetno) -:1,c.. c \l :::i c,

8. gradsko i regionalno planiranje.
pročelnik, Danijel Rukavina dipl. inž. iz Zagreba

9. vrednovanje zemljišta i gospodarenja:
pročelnik, Daroslav šunjić dipl. inž. iz Zagreba
Obrazloženim preimenovanjem pročelnika stručnih sekcija i stalnih stručnih

odbora dijelom se mijenja Odluka ranijeg Upravnog odbora HGD od 21. rujna
1993. O izmjenama donijet će odluku predsjednik HGD.
6. Dopredsjednik Stjepan Galić obrazložio je inicijative i obveze koje je preuzelo
HGD u povodu proslave 900. godišnjice grada Zagreba. Glavni nositelj programa
izložbe starih karata grada Zagreba su Uprava za geodetske poslove i Katastar
Republike Hrvatske, Gradski zavod za katastar i geodetske poslove i Hrvatsko
geodetsko društvo.

Izložba će nositi naslov: Zagreb na geodetskim kartama i planovima. Osobna
zaduženja za organizaciju izložbe povjerena su: Krešimira čoliću, Pašku Lovriću,
Branimiru Gojčeti i Stjepanu Galiću.

Radna grupa za organizaciju izložbe održava radne dogovore svakog tjedna.
Novčana sredstva za organiziranje i provedbu izložbe osiguravaju Republika,
grad Zagreb i geodetske organizacije kao donatori, te Ministarstvo za prosvjetu
i kulturu.

U sklopu rasprave, tajnik Marijan Božićnik obrazložio je da i Ivanić Grad,
u sklopu svoje 900-godišnje proslave postojanja (istodobno vezane uz 900. godiš
njicu proslave grada Zagreba), organizira povijesno-kulturne manifestacije i iz.
davanje Zbornika, U Zborniku će dati svoj prilog Marijan Božićnik pod naslo
vom: Kloštar Ivanić - koordinatno ishodište prve katastarske izmjere istočne
sjeverne i gorske Hrvatske te sjevernoga hrvatskog Primorja.
7. Akademik Krešimir Colić posebno se zahvalio članovima, bivšeg Upravnog od
bora HGD, Franji Amrošu, Mirku Aliloviću Eduardu Putaru, Stjepanu Galiću,
Stjepanu Bučaru, žarku Komadini, Franji Pavlekoviću, Branislavu Gojčeti i Borisu
špiranecu na jednogodišnjoj suradnji u sklopu HGD. U čast oproštaja i znak
pažnje priređen je poseban domjenak kojemu su prisustvovali svi članovi bivšeg
Upravnog odbora kao i predsjednici županijskih geodetskih udruga i drugi djelatnici
HGD.

Marijan Božičnlk

GEODETI U IZGRADNJI PROMETNE INFRASTRUKrURE

Oblik hrvatske države je svojstven, s tri glavna obilježja: proteže se od za
pada na istok u duljini oko 330 km, od sjevera na jugoistok u duljini oko 595 km
i ima uski dio koji spaja ta dva pravca u širini oko 52 km, računajući od Velike
Kladuše u Bosni i Hercegovini do Vinice u Sloveniji. Takav oblik dosta je ne
prikladan za izgradnju prometnica koje bi povezivale sve dijelove države optimal
nim rješenjima, jer uz nabrojene pravce izgradnju diktira i masiv Velebita koji
dijeli kontinentalnu od primorske Hrvatske i gdje se na relativno kratkim rela
cijama nailazi na snijeg-sunce, prohodno - neprohodno i sl. Znajući kakvo smo
rukovodstvo imali u Hrvatskoj prije 1990. godine i koji su se sve interesi prela
mali na ovim prostorima, donekle se mogu opravdati učinjene pogreške uz velike
financijske i strateške promašaje. Naime, Hrvatska se jedina držala dogovora o
gradnji autoceste zvučnog imena »Autoput bratstva i jedinstva«, iako je s eko
nomskog motrišta njoj najmanje tre/bala, jer u istom smjeru ima dvotračnu elek
trificiranu željezničku prugu s praktički neiscrpnim mogućnostima prijevoza
tereta, i putnika. Srbi su svoj autoput okrenuli prema Novom Sadu i Madžarskoj,
slijedeći zamisao Velike Srbije. Slovenci su tek prije dvije godine počeli graditi


